



John 15:1-8 "I am the true vine, and My Father is the vinedresser. <sup>2</sup>Every branch in Me that does not bear fruit He takes away; and every branch that bears fruit He prunes, that it may bear more fruit. <sup>3</sup>You are already clean because of the word which I have spoken to you. <sup>4</sup>Abide in Me, and I in you. As the branch cannot bear fruit of itself, unless it abides in the vine, neither can you, unless you abide in Me. <sup>5</sup>"I am the vine, you are the branches. He who abides in Me, and I in him, bears much fruit; for without Me you can do nothing. <sup>6</sup>If anyone does not abide in Me, he is cast out as a branch and is withered; and they gather them and throw them into the fire, and they are burned. <sup>7</sup>If you abide in Me, and My words abide in you, you will ask what you desire, and it shall be done for you. <sup>8</sup>By this My Father is glorified, that you bear much fruit; so you will be My disciples."

1. GOD DOES \_\_\_\_\_ (vs 2)  
Two aspects:  
a. Branch that \_\_\_\_\_ bear fruit  
b. Branch that \_\_\_\_\_ bear fruit (1 Corinthians 11:30)
2. FRUIT IS \_\_\_\_\_ (vs 5, vs 2)  
(Galatians 5:22-23)
3. TRUE BRANCHES ABIDE IN \_\_\_\_\_ (vs 6)  
John 15:9 "As the Father loved Me, I also have loved you, abide in My love." (vs 5)

I Am –

the Bread of Life, the Light of the World,  
the Door to the sheep, the Good Shepherd,  
the Resurrection, the Way, the Truth and the Life, the Vine



约翰福音 15:1 我是真葡萄树，我父是栽培的人。15:2 凡属我不结果子的枝子，他就剪去；凡结果子的，他就修理乾淨，使枝子结果子更多。15:3 现在你们因我讲给你们的道，已经乾淨了。15:4 你们要常在我里面，我也常在你们里面。枝子若不常在葡萄树上，自己就不能结果子；你们若不常在我里面，也是这样。15:5 我是葡萄树，你们是枝子。常在我里面的，我也常在他里面，这人就多结果子；因为离了我，你们就不能做什么。15:6 人若不常在我里面，就像枝子丢在外面枯乾，人拾起来，扔在火里烧了。15:7 你们若常在我里面，我的话也常在你们里面，凡你们所愿意的，祈求，就给你们成就。15:8 你们多结果子，我父就因此得荣耀，你们也就是我的门徒了。

### 1. 神亲自剪枝 (vs 2)

两个方面：

- a. 不结果子的枝子
- b. 结果子的枝子 (1 Corinthians 11:30)

林前11:30 因此，在你们中间有好些软弱的与患病的，死（原文作睡）的也不少。

### 2. 枝子是应该结果子的 (vs 5, vs 2)

加拉太书 5:22 圣灵所结的果子，就是仁爱、喜乐、和平、忍耐、恩慈、良善、信实、5:23 温柔、节制。

### 3. 枝子常在神的爱里 (vs 6)

约15:9 我爱你们，正如父爱我一样；你们要常在我的爱里。

我是 –

生命的粮，世界的光，  
羊的门，好牧人，  
是复活，是道路 真理 和 生命，是葡萄树